
Referat af bestyrelsesmøde i Aftenskolernes Samråd København

d. 18/02 2020 kl. 9.00-10.30

Til stede: Kåre Emtoft, Astrid Buch Hansen, Hanne Lind-Hansen, Jean Becker
Afbud: Signe Buch, Kirsten Kaas
Referent: Anja Bindslev

1. Afrapportering fra FOU-mødet den 17. december 2019
Kåre Emtoft fortalte, at han har været til møde i sidste uge med John Meinert Jacobsen fra AOF Danmark.
AOF-sagen blev gennemgået, og der blev givet en undskyldning for AOFs håndtering af sagen i relation til de
øvrige aftenskoler. AOF København-Frederiksberg er i den forbindelse ved at udskifte bestyrelsen og skabe
en ny ledelseskultur i organisationen.
Alle aftenskolernes repræsentanter stemte på FOU mødet d. 17. december blankt vedrørende punktet om
ændrede retningslinjer som følge af AOF København-Frederiksberg sagen. Der blev skrevet i referatet, at
aftenskolerne mener, at det er en dårlig idé at vedtage nye retningslinjer, der gælder med tilbagevirkende
kraft.
Det er nu tid til at se fremad og byde den nye leder af FOF Købehavn-Frederiksberg velkommen, når
vedkommende er udpeget.

2. Aftenskolernes Hus – kort status
Kåre Emtoft fortæller, at arkitekterne har forsøgt at indhente en fuldmagt fra kommunen, og denne er først
kommet frem nu. Undervisning i huset forventes stadig at kunne finde sted i marts 2021.
Projektet blev godkendt på FOU mødet d. 17. december, og nu mangler der kun endelig godkendelse fra
Kultur- og Fritid samt lokaludvalgene i området.
FOF København har tilbudt at står som bygherre for projektet.
Når samarbejdet om huset skal op at stå, skal Samrådet være med til at sikre en operationel model for
lokalefordeling. En del af huset kan evt. være til lange bookinger, men den anden del til kortere forløb.
Jean Becker har en lignende model fra Furesø, som han vil rundsende til alle i bestyrelsen.
Kåre Emtoft vil tale med forvaltningen om en konkret driftsaftale og vender tilbage med nyt herefter.

3. Økonomi
Regnskabet for 2019 vil bliver klart op til generalforsamlingen og revideres af foreningens interne revisor.
Der var sat 200.000 kr. af til advokatudgifter ifm. Aftenskolernes Hus, som Kåre Emtoft har fået tilsagn til fra
Mads Kamp. Da de udgifter ikke har været afholdt endnu, er alle enige om, at det er en god idé at søge om
at få pengene overført til 2020-regnskabet. Astrid Buch Hansen foreslår, at der fastlægges et
administrationsgebyr for Kåre Emtofts timer brugt ifm. Aftenskolernes Hus, hvis det ikke tillades at overføre
de 200.000 kr.
Budgettet skal gennemgås nærmere ved næste møde, der bliver et strategimøde, men der skal bruges
penge på at få hjemmesiden til at leve igen.

4. Årshjul og aktiviteter i 2020
Punktet udskydes til næste møde, hvor Kirsten Kaas og Signe Buch også kan deltage.

5. Aftenskole.nu – skal vi fortsætte samarbejdet?
Det koster mellem 10.000-20.000 kr. årligt at være medlem. Der er enighed om, at det ikke skaber værdi, og
medlemskabet skal opsiges.

6. Ny kontrakt med kommunen
Der er kommet et udkast til en ny aftale mellem Københavns Kommune og Aftenskolernes Samråd.
Rammen er blevet udvidet.



Der gives tilskud til møder afholdt af samrådet og aktivitetsmål.
Af møder er der Årsmøde og efterårsmøde. Der foreslås workshops og brainstormmøder. Jean Becker
foreslår et fordelingsmøde samt et etablerings- og driftmøde ifm. Aftenskolernes Hus.
Hanne Lind-Hansen foreslår, at der laves et arrangement med kampagner. Astrid Buch Hansen foreslår, at
filmen Dit Frirum evt. kan genoplives.
Det nye budget skal med, men det er først færdigt efter næste møde.

7. Planlægning af årsmødet i 2020
Årsmødet skal være attraktivt, og alle er enige om, at det kunne være sjovt at holde det i Aftenskolernes
Hus, når det bliver en væsentlig del af selve mødet. Datoen bliver fastsat til tirsdag d. 31/3 kl. 17.00-20.00.

8. Datoer for kommende bestyrelsesmøder
Tiden kl. 9.00-11.00 passer generelt godt.
Strategimødet planlægges til tirsdag d. 10/3 kl. 9.00-11.00.
Inden årsmødet afholdes et møde tirsdag d. 31/3 kl. 15.30-17.00.
Yderligere datoer planlægges næste gang, når Kirsten Kaas og Signe Buch kan være med.

9. Ansættelse af ny sekretariatsmedarbejder
Der er brug for hjælp til PR og kommunikation. Gerne en der kan sparres med politisk. Der indhold på
hjemmesiden og evt. også skrives kronikker i avisen.
Astrid Buch Hansens eksmand er uddannet journalist og kunne være interessant til jobbet. Hun sender hans
CV til alle.
Hanne Lind-Hansen vil spørge sig for, og Kåre Emtoft vil spørge Carsten Mørch-Bentzen. Jean Becker ved, at
Kirsten Kaas kender en, der måske kunne være interesseret.

10. Evt.
Der var intet til punktet eventuelt.


